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Voorwoord  

In de jaarverantwoording van de Raad van Toezicht leggen wij verantwoording of over de 

manier waarop wij onze functie als Raad van Toezicht van Koninklijke Visio in 2021 hebben 

ingevuld.  

 

Het afgelopen jaar werd helaas opnieuw beheerst door de ‘Corona-crisis’ en de gevolgen 

daarvan. Hierna wordt daar nader op ingegaan. We kunnen echter met tevredenheid 

constateren dat Koninklijke Visio ondanks de vele beperkingen die deze crisis voor 

iedereen met zich mee bracht, met inzet en creativiteit veel van haar activiteiten ten 

behoeve van de doelgroep, mensen met een visuele beperking, heeft kunnen uitvoeren. 

Ook financieel zijn de resultaten tevredenstellend. Als Raad van Toezicht hebben wij daar 

grote waardering voor.  

 

We bedanken als Raad van Toezicht dan ook oprecht en van harte bestuur, directie, 

medewerkers en vrijwilligers voor hun inzet in 2021. Zij hebben er met elkaar voor 

gezorgd dat ook in 2021 ondanks Corona de ambitie ‘Meedoen mogelijke maken’ 

waargemaakt werd. Hulde daarvoor!  

 

 

Markelo, mei 2022 

 

Namens de Raad van Toezicht 

Anne Flierman, voorzitter  
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Inleiding 

De Raad van Toezicht heeft tot taak om namens de maatschappij integraal toezicht te 

houden op het beleid van de Raad van Bestuur en het bestuur, de besturing en de 

algemene gang van zaken in de organisatie. De Raad van Toezicht vervult tevens de 

werkgeversfunctie voor de Raad van Bestuur. Als derde heeft de Raad van Toezicht een 

klankbordfunctie voor de Raad van Bestuur en dient de Raad van Toezicht de Raad van 

Bestuur met raad en advies terzijde te staan. 

 

In dit jaarverslag verantwoorden wij ons als Raad van Toezicht over de wijze waarop wij in 

2021 vorm en invulling hebben gegeven aan het interne toezicht. Vanuit onze toezichtvisie 

en onze maatschappelijke verantwoordelijkheid kijken wij in ons toezicht niet alleen naar 

het beleid en de ontwikkelingen binnen Koninklijke Visio, maar ook naar de betekenis voor 

 de kwaliteit en de resultaten van zorg, onderwijs en dienstverlening aan cliënten, 

leerlingen en hun verwanten,  

 de ontwikkeling en het werkplezier van medewerkers en vrijwilligers,  

 de relaties met samenwerkingspartners en andere externe belanghebbenden,  

 de maatschappelijke positie van mensen met een visuele beperking,  

 de verantwoorde inzet van de ontvangen financiële middelen en de financiële 

gezondheid van de organisatie, en 

 de voortgang van de realisatie van de strategie “Meedoen mogelijk maken door een 

Wendbaar Visio 2020-2024”. 

  

De Governancecode Zorg en de Code Goed Bestuur in het primair onderwijs vormen voor 

de Raad van Toezicht de leidraad voor de uitvoering van het interne toezicht en de 

verantwoording daarover, naast de statuten van de Stichting Koninklijke Visio en wet- en 

regelgeving, onder andere op het gebied van de jaarverslaggeving. 

 

Hieronder gaan we allereerst in op de drie thema’s die ons als Raad van Toezicht in 2021 

het meest hebben beziggehouden. Vervolgens besteden we in een apart hoofdstuk 

diepergaand aandacht aan het toezicht op onderwijs, zoals de regeling voor de 

jaarverslaggeving voor onderwijs vereist. Daarna lichten we toe welke vergaderingen en 

andere bijeenkomsten er zijn geweest, zoals werkbezoeken en besprekingen met de 

centrale medezeggenschapsorganen. Tot slot geven we een verantwoording van de 

toepassing van de WNT, en kijken we naar het toezicht in 2022. 

 

Het jaarverslag van de Raad van Toezicht 2021 vormt een bijlage bij het Bestuursverslag 

Visio Onderwijs 2021 en wordt gepubliceerd op de website (www.visio.org). 
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Het jaar 2021 in drie thema’s 

Covid-19 nog steeds van invloed 

De Covid-19-pandemie had in 2021 nog steeds veel invloed voor de zorg en het onderwijs 

door Visio. In iedere vergadering van de Raad van Toezicht en van de commissies van de 

Raad van Toezicht is gesproken over de ontwikkelingen qua besmettingen, uitval van 

medewerkers en van cliënten en leerlingen door ziekte of quarantaine, gevolgen voor de 

continuïteit van zorg en onderwijs, vitaliteit van medewerkers, voortgang van de 

vaccinatierondes, financiële effecten, en te nemen maatregelen binnen de kaders van het 

overheidsbeleid. Tussentijds is de Raad van Toezicht geïnformeerd door wekelijkse 

nieuwsberichten; de voorzitter is tevens geregeld bijgepraat door de voorzitter van de 

Raad van Bestuur. Wij constateren als Raad van Toezicht dat de organisatie dankzij de 

inzet en creativiteit van de Raad van Bestuur, en van de leidinggevenden en medewerkers 

in alle domeinen, op aangepaste wijze continuïteit van zorg en onderwijs heeft kunnen 

bieden. Hieronder volgt een korte toelichting per domein. 

 

De eerste zorg gaat uit naar de kwetsbare cliënten die 24 uur per dag afhankelijk zijn van 

zorg, en naar de medewerkers van Wonen & Dagbesteding die deze zorg uitvoeren. Van 

hen is in 2021 opnieuw heel veel gevraagd, vooral in de laatste maanden van het jaar toen 

de besmettelijker omikron-variant tot nog meer uitval leidde. Door inzet van medewerkers 

van andere locaties of domeinen en van verwanten bleef het mogelijk de continuïteit van 

zorg te borgen, zelfs grotendeels van de dagbesteding.  

 

Bij Revalidatie & Advies was er naast uitval van medewerkers in sommige periodes ook 

veel uitval van cliënten, die ziek waren, in quarantaine of bang waren voor besmetting. In 

beperkte mate konden trainingen of behandelingen met digitale middelen doorgang 

vinden. In het begin van het jaar moest de locatie voor intensieve revalidatie twee weken 

worden gesloten; daarna was afwisselend de helft van de revalidanten op de locatie 

aanwezig. Behalve achterstanden in visuele revalidatietrajecten heeft Covid-19 voor R&A 

fors negatieve financiële gevolgen. 

 

Binnen het onderwijs hebben leerkrachten en ambulant onderwijskundig begeleiders met 

creatieve oplossingen ervoor gezorgd dat alle leerlingen op voor hen passende wijze, thuis 

of op school, konden blijven leren. De scholen zijn voortdurend open gebleven, al was 

soms een groep in quarantaine of moest een docent soms tegelijkertijd aan leerlingen 

thuis en op school lesgeven. Voor ambulant onderwijskundig begeleiders was toegang tot 

andere scholen vaak lastig, en heeft de begeleiding voornamelijk digitaal of telefonisch 

plaats gevonden.  

 

We zien dat Raad van Bestuur, directeuren, managers/schoolleiders en medewerkers 

onder elkaar veel aandacht hebben voor de extra inspanningen die het werken met Covid-

19 vraagt, en voor de gevolgen die dit naarmate het langer duurt, heeft voor de conditie 

van medewerkers. De directie HRM biedt actief mogelijkheden voor begeleiding en advies 
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aan. Een mooi initiatief was de opname van een Visiolied als waardering, professioneel 

ingezongen door enkele medewerkers! 

 

Vanuit de klankbordfunctie die de Raad van Toezicht vervult, is met de Raad van Bestuur 

in een vergadering van gedachten gewisseld over de vraag hoe te anticiperen op mogelijk 

blijvende aanwezigheid van het Covid-19-virus. Werken de domeinen bijvoorbeeld aan 

scenario’s om bij een eventueel volgende lockdown nog beter in te spelen op de mogelijke 

gevolgen voor leerlingen en cliënten? Geconstateerd werd dat er voorlopig nog veel vragen 

zijn als: wat gaat het virus doen, wat zijn de effecten van vaccinatie, hoe ontwikkelen 

digitale dienstverlening, hybride onderwijs en thuiswerkbeleid zich? De te ontwikkelen 

strategie van de rijksoverheid zal daarbij uiteraard als kader dienen. Op basis van een 

evaluatie zal de organisatie als beleid in ieder geval het belang van hygiëne blijven 

benadrukken, onder andere met e-learnings, en zullen managers en schoolleiders extra 

aandacht blijven houden voor achterstanden of andere gevolgen bij cliënten en leerlingen 

en voor de vitaliteit van medewerkers. Covid-19, en de impact hiervan voor cliënten, 

leerlingen en medewerkers, blijft hoe dan ook een aandachtspunt, waarover we als Raad 

van Toezicht met de Raad van Bestuur een open dialoog blijven voeren.  

 

Een jaar op weg met Wendbaar Visio  

In het jaar 2021 stond de eerste van de drie horizonnen voor het realiseren van de 

strategie Wendbaar Visio centraal: “vanuit een stevige basis klaar voor samenwerking”. 

Voor ieder van de acht strategische doelstellingen, twee per bouwsteen1, waren in het 

jaarplan 2021 de te behalen plannen en doelen beschreven, en samengevat in een 

overzichtelijk dashboard. De Raad van Bestuur heeft ons door het jaar heen in alle 

vergaderingen over de voortgang van de strategie geïnformeerd. We zijn onder de indruk 

van de gestructureerde wijze van monitoring van de resultaten per doelstelling in de 

integrale bestuursrapportages, die de Raad van Toezicht drie keer per jaar ontvangt 

(viermaands, achtmaands en twaalfmaands). Deze consequente wijze van presenteren en 

de steeds beter ontwikkelde informatie aan de hand van strategische KPI’s geven helder 

inzicht in de voortgang en de resultaten, en laten zien welke onderwerpen goed lopen en 

welke minder goed en wellicht extra aandacht nodig hebben. Daarmee geeft het goede 

input voor de te agenderen onderwerpen in de Raad van Toezichtvergaderingen en voor de 

gesprekken met de Raad van Bestuur. Nadere inkleuring van de ontwikkelingen geven 

daarnaast ook de frequente overzichten van bijzondere resultaten in de praktijk van zorg, 

onderwijs, expertise en dienstverlening, geclusterd naar de acht strategische 

doelstellingen. Aan het eind van het jaar hebben we als Raad van Toezicht kunnen 

constateren dat de Raad van Bestuur en de organisatie er ondanks Covid-19 in geslaagd 

zijn de doelen voor 2021 merendeels te behalen.  

 

De strategie Wendbaar Visio is in essentie een cultuurverandering. Daarom is het 

belangrijk om te zien dat de Raad van Bestuur in het ‘Waardenkompas’ de drie 

                                           
1 De vier strategische bouwstenen zijn: Wendbaar met onze cliënten en leerlingen; Wendbaar door 

onze medewerkers; Wendbaar in de maatschappij; Wendbaar als organisatie. 
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kernwaarden heeft beschreven die duidelijk maken welk gedrag van de medewerkers 

wordt verwacht, en dat alle teams een leiderschapstraject (gaan) doen volgens de 

methodiek van PAK-Feedbackcirkels. De Raad van Bestuur en de directeuren gaan hierin 

voorop, zodat zij door voorbeeldgedrag de cultuurverandering in beweging kunnen 

brengen en houden. De Raad van Toezicht zal in 2023 ook deelnemen aan het 

leiderschapstraject. Het toezien op en adviseren over cultuurverandering is voor een Raad 

van Toezicht niet altijd gemakkelijk; het vraagt geduld, goed luisteren en kennis van de 

dynamiek van veranderprocessen in een professionele organisatie. En het vraagt om 

goede en open gesprekken in de Raad van Toezichtvergaderingen en met de Raad van 

Bestuur. 

 

 

Financiële onzekerheid bij Revalidatie & Advies 

De financiële situatie van het domein Revalidatie & Advies (R&A) was voor de Raad van 

Toezicht een voortdurend punt van aandacht en zorg. Hierbij was het van belang goed te 

balanceren tussen de toezichtrol en de klankbordrol van de Raad van Toezicht. In 

gesprekken met de Raad van Bestuur en met directeuren, ook in de Auditcommissie en de 

Commissie Kwaliteit & Veiligheid, en aan de hand van rapportages en analyses was steeds 

de vraag aan de orde welke te beïnvloeden factoren de trend bij R&A zouden kunnen doen 

kantelen.  

 

Een van de factoren betrof de vraag in welke mate het achterblijven van de begrote 

productie Covid-19-gerelateerd was. Daarbij kwam de (nog steeds bestaande) onzekerheid 

over een continuïteitsbijdrage ter compensatie van het verlies van Zvw-productie door 

Covid-19. Ook is in 2020 een nieuwe prestatiebekostiging voor de Zvw-zorg ingevoerd, 

waarvan de financiële effecten van de afgesproken tarieven door de Covid-19-pandemie 

ook in 2021 nog niet te duiden zijn. Daarnaast kampte het domein met problemen bij de 

invoering van een nieuw elektronisch cliëntendossier. In een toelichting door een directeur 

R&A en de projectleiders werd duidelijk dat deze problemen zowel veranderkundig 

(professionals conformeren aan een uniform systeem, samenwerking lijn-ondersteuning) 

als technisch (weggevallen afspraken bij overzetten van data, onvoldoende aansluitende 

planmodule) van aard waren. Met de ontwikkeling van een nieuwe visie voor wendbare 

cliëntprocessen in de visuele revalidatie en een helder uitgewerkt plan van aanpak heeft 

de directie R&A belangrijke stappen gezet. De effecten daarvan zullen in 2022 duidelijk 

moeten worden.  

 

Als Raad van Toezicht hebben we aan het eind van het jaar aan de Raad van Bestuur 

gevraagd om de managementinformatie waarmee we de ontwikkelingen in de situatie bij 

R&A kunnen volgen en duiden, nog meer aan te scherpen. Inmiddels is een helder 

monitoringplan voor R&A ontwikkeld, dat ons al goede inzichten geeft en dat nog verder 

verrijkt zal worden met informatie en analyses. Goede informatie is nodig omdat steeds 

weer de vraag aan de orde is hoe lang een (fors) negatief financieel resultaat bij R&A vol 

te houden is, en wat er moet gebeuren om het tij te keren. Visio heeft een belangrijke 
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publieke functie voor mensen met een visuele beperking, waarvan de maatschappelijke 

noodzaak en meerwaarde voor ons evident zijn. Deze functie moet echter ook financieel 

uitvoerbaar zijn, en als Raad van Toezicht is het onze verantwoordelijkheid erop toe te 

zien dat Visio als geheel financieel gezond blijft. In dit licht hebben wij de Raad van 

Bestuur in december tevens verzocht een ‘calamiteitenplan’ op te stellen om achter de 

hand te hebben voor het geval de huidige plannen voor R&A, waarin wij met de Raad van 

Bestuur ons vertrouwen hebben uitgesproken, niet tot de gewenste resultaten leiden en er 

onverhoopt toch ingrijpender maatregelen nodig zouden kunnen zijn. Uiteraard hopen wij 

van harte dat het ‘calamiteitenplan’ niet nodig zal zijn, en vertrouwen we liever op de 

professionaliteit en wendbaarheid van de medewerkers van R&A. 
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Toezicht op onderwijs  

In dit hoofdstuk beschrijven we hoe we als Raad van Toezicht in 2021 invulling hebben 

gegeven aan het toezicht en onze adviesrol voor de Raad van Bestuur als bevoegd gezag 

voor het onderwijs binnen Visio. Hiermee willen we, binnen de context van de integrale 

toezichthoudende taak voor Visio als geheel, voldoen aan de regeling voor de 

jaarverslaggeving in onderwijs die van het intern toezichthoudende orgaan vraagt in het 

bestuursverslag, waarvan het jaarverslag van de Raad van Toezicht een bijlage is, 

verantwoording af te leggen over zijn onafhankelijke toezicht, de bereikte resultaten 

daarvan en zijn toezicht op de doelmatige bestedingen van de rijksmiddelen.  

 

Periodieke integrale reflectie op missie en strategische koers 

In het kader van de reguliere beleidscyclus heeft de Raad van Toezicht drie integrale 

bestuursrapportages ontvangen waarin de Raad van Bestuur verantwoording aflegt over 

het gevoerde beleid, de voortgang van de strategie, de financiële stand van zaken en de 

prognose. De bestuursrapportages tonen de diverse financiële cijfers, strategische KPI’s en 

andere parameters en analyses voor Visio als geheel en per domein, dus ook specifiek 

voor het domein Onderwijs, en bevatten tevens een duiding van de cijfers door de 

directeuren en een reflectie van de Raad van Bestuur op de resultaten. De derde integrale 

bestuursrapportage betrof de verantwoording over heel 2021, met een reflectie op de 

behaalde resultaten op de vier bouwstenen ten opzichte van de voorgenomen doelen in 

het jaarplan 2021. 

 

Tot ons genoegen hebben we gezien dat de tevredenheid van leerlingen en ouders over 

het onderwijs en de sociale veiligheid op de scholen goed is. Dat geldt ook voor de 

onderwijsresultaten in termen van de uitstroomcijfers. In spanning hebben we meegeleefd 

met de aanvraag van Visio Onderwijs van het predicaat ‘Excellent’ voor drie scholen en 

met de uiteindelijke toekenning begin 2022. We hebben ons laten informeren dat ook de 

beide andere scholen goed aan de weg timmeren om met onderwijs van kwalitatief 

hoogwaardig niveau de beste resultaten voor hun leerlingen te behalen en het predicaat 

‘Goed’ -als voorloper op het predicaat ‘Excellent’- aan te kunnen vragen. 

 

Met ingang van 2021 dient Visio Onderwijs een negatief exploitatieresultaat te begroten en 

te realiseren, om de gecumuleerde onderwijsreserves, voor zover boven de norm van de 

overheid, af te bouwen. Voor 2021 was een begroting met een nulresultaat opgesteld. We 

zien dat de aanstelling van een aantal extra medewerkers in het kader van het 

bestedingsplan het resultaat heeft gedempt ten opzichte van eerdere jaren, maar dat het 

domein Onderwijs nog doende is om de omslag naar de uitvoering van het bestedingsplan 

met extra investeringen en een negatieve begroting te maken. Het is begrijpelijk dat dit 

tijd vraagt; daarmee is het een aandachtspunt voor het toezicht in de komende jaren.  

 

In juli 2021 hebben we na intensieve besprekingen met de Raad van Bestuur en met de 

accountant goedkeuring gegeven aan de jaarrekening van Visio over 2020 en aan het 
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bestuursverslag Onderwijs 2020. Doordat de overheid en de zorgverzekeraars pas laat 

duidelijkheid konden geven over de verantwoording van Covid-19-gerelateerde regelingen 

kon de jaarverantwoording niet zoals gebruikelijk in mei afgerond worden. 

 

In oktober is de Kaderbrief 2022 in de Raad van Toezichtvergadering besproken. Daarbij is 

met de Raad van Bestuur gesproken over de sturing op synchronisatie en verbinding van 

de strategische bouwstenen, de jaarplannen van de domeinen en de financiële kaders. De 

Raad van Bestuur heeft toegelicht hoe met de organisatie gewerkt wordt aan het 

ontwikkelen van betere KPI’s om de voortgang in de strategie nog beter te kunnen volgen. 

In december hebben we het jaarplan inclusief begroting 2022 goedgekeurd, waarbij voor 

het jaarplan en de begroting van Onderwijs speciaal aandacht is besteed aan het 

bestedingsplan voor de reserves en de NPO-middelen, zoals hieronder nader wordt 

toegelicht.   

 

Met de besprekingen van de bestuursrapportages in de Commissie Kwaliteit & Veiligheid, 

in de Auditcommissie en in de Raad van Toezichtvergadering, de goedkeuring van het 

bestuursverslag en de jaarrekening 2020, en de goedkeuring van het jaarplan en de 

begroting 2022, geven we als Raad van Toezicht inhoud aan het toezicht op de doelen van 

de organisatie en op de doelmatige besteding van de ontvangen rijksmiddelen. Ten 

aanzien van de beoordeling van de doelmatige besteding van de financiële middelen 

werken we nog aan een nadere aanscherping om helder inzichtelijk te kunnen maken hoe 

we als Raad van Toezicht de mate van doelmatigheid vaststellen. 

 

Bestedingsplan reserves Onderwijs 

Eind 2020 berichtte het Ministerie van OCW dat Visio de bovenmatige reserves boven een 

bepaalde signaleringswaarde terug moet brengen; voor Visio bleek de bovenmatige 

reserve circa € 10 miljoen te bedragen. Voor de inzet van de bovenmatige reserves 

ontwikkelde de directie Onderwijs een bestedingsplan met een looptijd van 10 jaar (2021-

2030). Het bestedingsplan gaat uit van de missie en strategie van Visio en richt zich vanuit 

de doelstelling het onderwijs duurzaam te verbeteren op drie centrale thema’s: versterken 

van de participatie, excellente kwaliteit en innovatie en expertiseontwikkeling.             

 

Als Raad van Toezicht werden wij al snel bij de ontwikkeling van het bestedingsplan 

betrokken en hebben wij in open dialoog op een eerste concept gereageerd. De 

Auditcommissie en de Commissie Kwaliteit & Veiligheid hebben vanuit hun perspectief 

geadviseerd over opzet en inhoud van het bestedingsplan. De directeur Onderwijs is 

meerdere keren bij vergaderingen aanwezig geweest. Een van onze adviezen betrof de 

verheldering van het onderscheid tussen investeringen en projecten, en de concretisering 

van de budgetten en de herkomst daarvan (reguliere begroting resp. reserves), op basis 

waarvan de presentatie is aangepast. Naar aanleiding van de vraag hoe Visio de 

buitenwereld invloed wil geven op het bestedingsplan werd afgesproken dit perspectief toe 

te voegen. Daarnaast heeft de Raad van Toezicht geadviseerd om te onderzoeken wat 

Visio voor volwassenen met een visuele beperking kan ontwikkelen in het kader van life 



 

 

11 

  

 

long learning. Op 14 juli 2021 is goedkeuring verleend aan het besluit tot vaststelling van 

het bestedingsplan, mede gelet op de instemming van de GMR.  

 

In de tweede helft van het jaar werd de uitvoering van het bestedingsplan op basis van 

rapportages en mondelinge informatie gevolgd. Het was verheugend te vernemen dat het 

domein Onderwijs er met een enthousiaste wervingscampagne in slaagde om een 

belangrijk deel van de gewenste extra medewerkers aan te trekken, zodat de diverse 

investeringen in projecten eind 2021 en daarna daadwerkelijk van start konden gaan. 

 

NPO-middelen 

Toen begin 2021 bekend werd dat Visio extra middelen zou ontvangen in het kader van 

het Nationaal Programma Onderwijs (NPO) ter tegemoetkoming van 

onderwijsachterstanden als gevolg van Covid-19, werd in de Raad van Toezicht opgemerkt 

dat Visio dientengevolge voor haar onderwijs naast de extra impuls uit haar 

bestedingsplan (zie hiervoor) nog meer extra middelen ter beschikking heeft. Dat roept de 

vraag op of voor al deze middelen binnen de gestelde termijnen nog een doelmatige 

besteding mogelijk is. Al eerder was de vraag gesteld of het niet praktisch zou zijn als 

Visio een deel van de bovenmatige reserves zou teruggeven aan OCW. De overheid heeft 

inmiddels de termijn waarbinnen de NPO-middelen moeten worden besteed, verruimd 

omdat van meerdere zijden werd betoogd dat binnen de aanvankelijk beoogde, korte 

termijn een doelmatige besteding niet mogelijk is.  

 

De Raad van Bestuur en de directeur Onderwijs zagen dat er bij leerlingen van Visio in 

beperkte mate sprake is van leerachterstanden als gevolg van de Covid-19-maatregelen, 

maar dat een deel van de leerlingen wel kampt met achterstanden in de ontwikkeling op 

sociaal-emotioneel en/of psychosociaal gebied, wat zich bijvoorbeeld uit in een toename 

van gedragsproblemen. Deze leerlingen hebben extra begeleiding nodig om vervolgens 

weer beter in staat te zijn hun onderwijsdoelen te behalen. Visio Onderwijs heeft plannen 

ontwikkeld om de NPO-middelen hiervoor in te zetten. Als Raad van Toezicht kunnen wij 

deze inzet van harte onderschrijven. Wij volgen de resultaten van de inzet van de NPO-

middelen in de reguliere bestuursrapportages. 

 

In verbinding en in dialoog 

Als Raad van Toezicht vinden we het belangrijk om in verbinding en in dialoog met de 

organisatie, haar medewerkers en haar cliënten en leerlingen te staan. Jaarlijks bezoeken 

we daarom een aantal locaties, voeren gesprekken met directie en medewerkers, cliënten 

en leerlingen en hebben overleg met de medezeggenschapsorganen. In het hoofdstuk 

‘Gesprekken en bezoeken in de organisatie’ wordt nadere verslaglegging hierover gedaan. 

 

Bij het werkbezoek in juni aan Onderwijs Breda en Wonen & Dagbesteding De Blauwe 

Kamer, die naast elkaar op hetzelfde terrein zijn gevestigd, hebben we kunnen horen en 

zien hoe management en medewerkers samenwerken om onderwijs en zorg aan kinderen 

en jongeren optimaal op elkaar af te stemmen vanuit een integrale visie en aanpak. We 

zijn deelgenoot gemaakt van de dilemma’s die zich daarbij voordoen, bijvoorbeeld door 



 

 

12 

  

 

verschillende financieringsstromen, en van de soms ontroerende resultaten van de 

inspanningen voor individuele leerlingen, wanneer zij erin slagen een volgend stapje in 

hun ontwikkeling te maken.  

 

Bevordering kwaliteit 

Visio Onderwijs wil ‘meedoen mogelijk maken’ door leerlingen het best mogelijk onderwijs 

en begeleiding te bieden, zodat kinderen en jongeren met een visuele beperking zich de 

juiste kennis, vaardigheden, competenties en houding eigen maken, om volwaardig mee te 

kunnen doen in de maatschappij (passend bij de individuele mogelijkheden).  

Inherent aan dit streven is het sturen op de kwaliteit om te komen tot excellente kwaliteit. 

De Raad van Toezicht wordt periodiek door de Raad van Bestuur geïnformeerd over de 

wijze waarop Visio Onderwijs planmatig werkt aan verbetering en ontwikkeling van de 

kwaliteit van het onderwijs en de AOB. Als Raad van Toezicht nemen we kennis van de 

externe feedback op de kwaliteit van Visio Onderwijs en bespreken dit met de Raad van 

Bestuur. Deze bestaat uit het jaarlijkse CIIO-onderzoek met een rapportage over heel 

Koninklijke Visio, en de onderzoeken met rapportages van de onderwijsinspectie. In 2021 

hebben we daarnaast het ‘rapport vierjaarlijks onderzoek bestuur en scholen’ van de 

onderwijsinspectie besproken en hebben we kennis genomen van de bezoeken door de 

Jury Excellente Scholen bij de scholen in Breda, Haren en Rotterdam. Het verbeteren en 

ontwikkelen van de kwaliteit is tevens een vast thema in de gesprekken die we voeren met 

de Gemeenschappelijke Medezeggenschapraad en bij onze bezoeken aan de scholen. Als 

Raad van Toezicht constateren we dat Visio Onderwijs consciëntieus haar kwaliteit 

ontwikkelt en goed op weg is naar excellente kwaliteit. 

 

Concluderend 

Wij constateren alles overziende dat Visio Onderwijs uitstekend functioneert. Dat blijkt uit 

tevredenheidsonderzoeken, rapportages van de inspectie en niet in de laatste plaats uit de 

toekenning van het predicaat ‘Excellent’ aan enkele Visio-scholen. Dat is in de eerste 

plaats de verdienste van alle leerkrachten, de directie van Visio Onderwijs en het bestuur. 

Met het bestuur, en ook met de directeur Onderwijs en de GMR, voeren we goede 

gesprekken over de strategische doelen en de bereikte resultaten, die hen stimuleren om 

samen met de onderwijsmedewerkers en andere stakeholders nog meer te excelleren in 

het beste onderwijs voor de leerlingen met een visuele beperking. De Raad van Toezicht 

draagt met de rollen die zij vervult (toezicht en advies) bij aan het scheppen van een 

context waarin deze prestaties tot stand kunnen komen, en in die zin zijn die prestaties 

ook het resultaat van het gehouden toezicht.    
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Vergaderingen Raad van Toezicht en commissies 

De Raad van Toezicht heeft in 2021 zes keer vergaderd, steeds in aanwezigheid van de 

Raad van Bestuur, met voorafgaand een kort besloten vooroverleg ter voorbereiding. De 

vergaderingen vonden deels digitaal plaats vanwege de Covid-19-maatregelen. In de 

vergaderingen in mei, juli en december was de accountant deels aanwezig, in mei ook de 

directeur Bedrijfsvoering.  

 

Naast de thema’s en onderwerpen die hierboven beschreven zijn, waren andere relevante 

agendapunten: 

 Wisselingen in directiefuncties en ontwikkelingen in de inrichting van de organisatie; 

 Behoud van vrijstelling van de vennootschapsbelasting, in aanwezigheid van de 

directeur Bedrijfsvoering en de bedrijfsjurist; 

 Implementatie van een nieuw elektronisch cliëntendossier in beide zorgdomeinen, in 

aanwezigheid van de verantwoordelijke directeur en projectleiders; 

 Kaderbrief 2022; 

 Ontwikkelingen directie Wonen & Dagbesteding Noord; 

 Samenwerking onderwijs en zorg rond kinderen en jongeren, in aanwezigheid van 

directeur Onderwijs, schoolleider Onderwijs Breda, en directeur en manager Wonen & 

Dagbesteding Zuid; 

 Visio en Zorg voor de Toekomst; 

 Digitale transformatie, in aanwezigheid van interim-directeur Informatisering & 

Automatisering; 

 Samenwerking met / overname van Het Schild in Wolfheze; 

 Managementletter 2021. 

 

 De Raad van Toezicht heeft in zijn vergaderingen de volgende besluiten genomen:  

 Goedkeuring van het besluit tot overdracht van het eigendom van de school in 

Amsterdam door de Gemeente Amsterdam aan Visio; 

 Goedkeuring van het besluit tot vervreemding van Vloedwal 36 in Huizen; 

 Goedkeuring van het besluit tot vervreemding van Vloedwal 34 in Huizen; 

 Vaststelling van het geactualiseerde Reglement Raad van Toezicht; 

 Goedkeuring van het besluit tot vaststelling van de Jaarrekening 2020; 

 Goedkeuring van het besluit tot vaststelling van het Bestuursverslag Onderwijs 2020; 

 Vaststelling van het Jaarverslag van de Raad van Toezicht 2020; 

 Goedkeuring van het besluit tot overdracht van het eigendom van de school in Huizen 

aan de Gemeente Huizen; 

 Goedkeuring van het besluit tot vaststelling van jaarplan en begroting 2022; 

 Herbenoeming van D.H. Nelisse als lid Raad van Toezicht op voordracht van de GMR; 

 Vaststelling van de klassenindeling van Visio op grond van de WNT voor 2022; 

 Vaststelling van de indexatie van de bezoldiging van de leden van de Raad van Bestuur 

in 2022; 

 Vaststelling van de honorering van de leden van de Raad van Toezicht in 2022. 
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Commissie Kwaliteit & Veiligheid 

De Commissie Kwaliteit & Veiligheid heeft in 2021 drie keer vergaderd. Naast de Raad van 

Bestuur was hierbij steeds de directeur Bestuursondersteuning aanwezig, en daarnaast per 

vergadering wisselende gasten. In april is met de directeur Revalidatie & Advies Zuid 

gesproken over de professionalisering van de rol en positie van de vakdisciplines in de 

visuele revalidatie en met de directeur Onderwijs over het bestedingsplan. In juni waren 

de voorzitter van de landelijke Wzd-commissie, tevens manager Wonen & Dagbesteding 

Midden, en de kwaliteitsadviseur voor Wonen & Dagbesteding te gast ter bespreking van 

de ontwikkelingen in de toepassing en het beleid voor onvrijwillige zorg en van het 

Kwaliteitsrapport langdurende zorg 2020. In november heeft de Commissie met de 

directeur HRM gesproken over de wijze waarop het HRM-beleid de kwaliteit en veiligheid in 

zorg en onderwijs voor zowel cliënten en leerlingen als medewerkers kan ondersteunen. 

 

De Commissie Kwaliteit & Veiligheid informeert de Raad van Toezicht over haar 

bevindingen en te agenderen onderwerpen ter bespreking of ter kennisname. Op basis van 

de reguliere bestuursrapportages, de rapportages van interne en externe audits, de 

rapportages van incidenten en rapportages van inspecties ziet de Commissie dat de 

organisatie goede stappen zet in het verstevigen van consistent cyclisch kwaliteitsbeleid 

(PDCA) op de verschillende niveaus in de organisatie, en in het bespreekbaar maken van 

vragen en dilemma’s, wat niet altijd gemakkelijk is en waarin de Raad van Bestuur en de 

directeuren een voorbeeldrol vervullen. 

 

Auditcommissie 

De Auditcommissie heeft vijf keer vergaderd, waarbij steeds de Raad van Bestuur, de 

directeur Bedrijfsvoering en de manager Interne Beheersing aanwezig waren (behalve in 

juli waarbij door vakanties alleen het lid Raad van Bestuur aanwezig was). In mei, juli en 

november was de accountant in een deel van de vergadering aanwezig. De vergadering in 

juli was extra belegd omdat de jaarverantwoording later dan gewoonlijk afgerond kon 

worden doordat controleprotocollen met betrekking tot compensatiemaatregelen voor 

Covid-19 en afrekeningen van zorgverzekeraars niet eerder ontvangen werden. Om die 

reden vergaderde de Raad van Toezicht een dag later ook. 

 

Vaste onderwerpen voor de Auditcommissie zijn de (financiële en algemene) 

bestuursrapportages, vastgoed- en huisvestingszaken, rapportages van audits en het in-

controlrapport van Interne Beheersing, jaarlijkse actualisering van het frauderisicoprofiel, 

jaarverslag van Functionaris Gegevensbescherming, het treasurybeleid en ontwikkelingen 

in zorgcontractering. Speciale aandacht heeft de Auditcommissie voor ICT en digitalisering. 

In september heeft de interim-directeur Informatisering & Automatisering een uitgebreide 

toelichting gegeven over hoe de organisatie werkt aan het op orde brengen van het 

‘digitale huis’. De Auditcommissie bereidt besprekingen en besluiten van de Raad van 

Toezicht op genoemde gebieden voor.  
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Remuneratiecommissie  

De Remuneratiecommissie heeft halverwege en aan het eind van het jaar gesprekken 

gevoerd met de leden van de Raad van Bestuur, afzonderlijk en gezamenlijk. De Raad van 

Toezicht is in een vooroverleg vertrouwelijk over de inhoud van de gesprekken 

geïnformeerd. 

 

Eigen evaluatie en ontwikkeling 

Vier van de zeven leden van de Raad van Toezicht zijn in 2020 aangetreden, waaronder de 

voorzitter. Gezien de grotendeels nieuwe samenstelling was er geregeld behoefte aan 

reflectie op de rol van de toezichthouder en de onderlinge samenwerking. In maart is extra 

tijd ingepland om vragen en ervaringen te delen, en te bespreken wat de Raad van 

Toezichtleden nodig hebben om hun rol goed te vervullen, onder andere qua 

informatievoorziening en opbouw van de agenda. Geconcludeerd werd dat de Raad van 

Toezicht meer tijd wilde inbouwen voor het bespreken van dilemma’s en 

beleidsonderwerpen in een vroeger stadium van ontwikkeling vanuit zijn adviesrol. Met de 

Raad van Bestuur is besproken hoe op passende wijze vanuit ieders rol invulling aan deze 

wens gegeven kan worden. 

 

In juni heeft de Raad van Toezicht met externe begeleiding door Th. Schraven samen met 

de Raad van Bestuur een middag gewerkt aan teambuilding, visieontwikkeling en 

governance. Deze middag was een mooie gezamenlijke ‘start’ van de samenwerking als 

nieuw samengestelde raden in de onderscheiden rollen vanuit de governancecodes. De 

eigen evaluatie heeft in januari 2022 plaatsgevonden. Voorafgaand hieraan heeft de 

voorzitter eind 2021 individuele gesprekken gevoerd met alle leden. In de eigen evaluatie 

werd geconstateerd dat het na een eerste jaar van samenwerking steeds beter mogelijk is 

om met elkaar en met de Raad van Bestuur mooie open gesprekken te voeren over 

dilemma’s. De Raad van Toezicht wil zijn onafhankelijke kritische rol verder in die lijn 

ontwikkelen in verbinding met de Raad van Bestuur en de organisatie. 

 

In het kader van deskundigheidsbevordering hebben de Raad van Toezichtleden 

deelgenomen aan diverse opleidingen, cursussen of workshops. Een overzicht hiervan 

wordt verantwoord in DigiMv en tevens gepubliceerd op de website van de NVTZ. De Raad 

van Toezicht heeft zich voorgenomen de deskundigheidsbevordering in de komende jaren 

meer planmatig aan te pakken. 
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Gesprekken en bezoeken in de organisatie 

In het begin van het jaar is een serie online-gesprekken georganiseerd waarin de nieuwe 

leden van de Raad van Toezicht achtereenvolgens kennis konden maken met de  

directeuren van de domeinen primair proces, expertise en ondersteunende diensten. Ook 

hebben de directeuren verteld over de taken van hun directies en welke vraagstukken er 

speelden. Deze gesprekken zijn als heel waardevol ervaren om een beter beeld te krijgen 

van Visio als organisatie. Werkbezoeken konden door Covid-19 helaas nog maar beperkt 

doorgang vinden, eigenlijk alleen in de zomerperiode. In juni is de Raad van Toezicht op 

bezoek geweest bij Wonen & Dagbesteding De Blauwe Kamer en Visio Onderwijs in Breda, 

en in september is een bezoek gebracht aan de Intensieve Revalidatie op het Loo Erf in 

Apeldoorn. De werkbezoeken gaven de gelegenheid om ook in gesprek te gaan met 

professionals, managers en cliënten. Individuele leden van de Raad van Toezicht hebben 

daarnaast bij diverse gelegenheden kennismakings- of werkbezoeken aan verschillende 

locaties van Visio gebracht. 

 

Een delegatie van de Raad van Toezicht is in wisselende samenstelling twee keer aanwezig 

geweest bij een overlegvergadering van de Centrale Ondernemingsraad (COR) en de Raad 

van Bestuur, in mei en in november. Vanuit de toezichtrol was de aanwezigheid bij de 

overlegvergaderingen een mooie gelegenheid om meer inzicht te krijgen in wat er speelt 

onder medewerkers in de zorg en welke strategische en andere onderwerpen tussen Raad 

van Bestuur en COR besproken worden. Zo is de situatie bij Revalidatie & Advies voor de 

COR een belangrijk terugkerend agendapunt. Beide vergaderingen werden als interessant, 

plezierig en constructief ervaren. 

 

Een delegatie van de Raad van Toezicht is ook twee keer aanwezig geweest bij een 

overlegvergadering van de Gemeenschappelijke Medezeggenschapsraad (GMR) en de Raad 

van Bestuur. Beide keren maakte het lid van de Raad van Toezicht dat op voordracht van 

de GMR benoemd is, deel uit van de delegatie. In de mei-vergadering sprak de GMR 

uitgebreid over het bestedingsplan voor de afbouw van de reserves van Onderwijs, dat ter 

instemming voorlag. Ook stond het Bestuursformatieplan voor het schooljaar 2021-2022 

op de agenda. In november was de Raad van Toezicht niet alleen toehoorder, maar was er 

ook een interactief gesprek over het jaarplan 2022 voor Onderwijs. De Raad van 

Toezichtleden waren onder de indruk van de inhoudelijke gesprekken in het overleg van 

GMR en Raad van Bestuur. 

 

Conform de Wmcz 2018 was de Raad van Toezicht een keer, in oktober, uitgenodigd bij 

een overlegvergadering van de Centrale Cliëntenraad (CCR) en de Raad van Bestuur. 

Hierbij was ook het lid van de Raad van Toezicht aanwezig dat op voordracht van de CCR 

is benoemd. In deze vergadering is onder meer gesproken over de Kaderbrief 2022, over 

de financiële stand van zaken van Visio en in het bijzonder de beide zorgdomeinen, en 

over de ontwikkelingen rond Covid-19. De Raad van Toezicht gaf als reflectie dat er een 

mooi open en inhoudelijk gesprek gevoerd werd.  
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Toepassing van de WNT 

Met ingang van 2013 is de Wet normering bezoldiging topfunctionarissen publieke en 

semipublieke sector (WNT) ook voor Koninklijke Visio van toepassing. Meer specifiek gaat 

het om de Regeling bezoldigingsmaxima topfunctionarissen zorg en jeugdhulp 2021, die 

ook van toepassing is voor een organisatie die zorg en onderwijs verzorgt. Op basis van de 

criteria en puntentelling in deze regeling heeft de Raad van Toezicht in december 2020 de 

klassenindeling voor Visio voor 2021 vastgesteld op klasse V. De bezoldiging van de Raad 

van Bestuur en van de Raad van Toezicht was in 2021 passend binnen de kaders van 

WNT. In december 2021 is de klassenindeling voor 2022, ongewijzigd in klasse V, 

vastgesteld, alsmede de bezoldiging voor de Raad van Bestuur en de Raad van Toezicht 

binnen de kaders van de WNT. 

 

 

Raad van Toezicht in 2022 

Voorzien kan worden dat de ontwikkelingen en de financiële resultaten van het domein 

Revalidatie & Advies de agenda’s nog zullen blijven vullen. Voor Wonen & Dagbesteding 

zal in de loop van het jaar een afweging over de directiestructuur gemaakt worden. Bij 

Onderwijs is de uitvoering van het bestedingsplan en de resultaten daarvan een belangrijk 

thema. En voor alle domeinen zal het met de nasleep (of nieuwe golf) van Covid-19 en de 

onrustige economische en politieke situatie in de wereld, en daarmee ook in Nederland, 

hard werken zijn om de strategische doelen te behalen en tijd te vinden voor het 

doorlopen van het zo belangrijke leiderschapstraject. Als Raad van Toezicht spreken we 

ons vertrouwen uit in de Raad van Bestuur en langs die weg in de Visio-organisatie met 

haar medewerkers, vrijwilligers, cliënten, leerlingen, verwanten en samenwerkingspartners 

en willen wij hen graag ook in 2022 met raad en advies terzijde staan.  

 

In oktober 2022 zal de heer Belle vanwege de afloop van twee benoemingstermijnen 

terugtreden als lid van de Raad van Toezicht. In dit licht zullen we ons beraden op een 

eventueel kleinere omvang van de Raad van Toezicht dan wel op het profiel voor een 

nieuw lid van de Raad van Toezicht. We gaan ervan uit, en hopen van harte, dat het in de 

komende maanden weer veilig is om als Raad van Toezicht langs te gaan bij Visio-locaties, 

te gaan kijken en luisteren en zo onze rol als toezichthouders verder in te kleuren en aan 

te scherpen. 

  

 



 

 

 

  

 

Bijlage: Samenstelling Raad van Toezicht in 2021 
 

 (*) betekent dat voor de (neven)functie een vergoeding wordt ontvangen. 

 

Naam Functie RvT Maatschappelijke (neven)functies 

De heer dr. A.H. Flierman 

 

Aangetreden 

7 oktober 2020 

Voorzitter 

 

Lid 

Remuneratie-

commissie 

 Voorzitter bestuur NVAO (Nederlands Vlaamse 

Accreditatieorganisatie), Den Haag, tot mei 2021 (*). 

 Board member (treasurer) ENQA (European 

Association for Quality Assurance in Higher 

Education), Brussel, tot mei 2021. 

 Lid Raad van Toezicht Nuffic, Den Haag (*). 

 Voorzitter Raad van Toezicht Landschap Overijssel, 

Dalfsen. 

 Lid Raad van Toezicht Stichting Landschappen NL, De 

Bilt.  

 Voorzitter Raad van Toezicht Stichting Vrienden van 

Koninklijke Visio, Huizen. 

De heer drs. R. Belle 

 

Aangetreden 

29 oktober 2014 

Herbenoemd 

29 oktober 2018 

Voorzitter 

Remuneratie-

commissie 

 Directielid Villa Carmen SRL, Milaan (*). 

 Lid Raad van Toezicht SKBNM Kinderopvang, Bussum, 

tot juli 2021 (*). 

 Lid Raad van Commissarissen SGR-Z NV, Rotterdam 

(*). 

 Bestuurslid Vereniging Vrienden van de Grote Kerk 

Naarden, Naarden. 

 Voorzitter bestuur Stichting Willemien Cohen, 

Amsterdam. 

 Penningmeester Stichting Schildklieronderzoek 

Nederland, Amsterdam. 

 Lid Raad van Toezicht Stichting Vrienden van 

Koninklijke Visio, Huizen. 

Mevrouw D. Nelisse 

 

Aangetreden  

1 januari 2018 

 

Voordracht 

Gemeenschappelijke 

Medezeggenschapsraad 

 

Voorzitter 

Commissie 

Kwaliteit & 

Veiligheid 

 Voorzitter College van Bestuur ASKO (Amsterdamse 

Stichting voor Katholiek, Protestants-Christelijk en 

Inter-confessioneel Onderwijs), Amsterdam (*). 

 Bestuurder Breed Bestuurlijk Overleg PO, Amsterdam. 

 Voorzitter Werkgroep Toekomstbestendig 

Werkgeverschap van het Breed Bestuurlijk Overleg 

PO, Amsterdam, tot november 2021. 

 Lid Stuurgroep WOA (Werkplaats Onderwijs 

Onderzoek Amsterdam), tot november 2021. 

 Lid Raad van Toezicht Stichting Vrienden van 

Koninklijke Visio, Huizen. 
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Naam Functie RvT Maatschappelijke (neven)functies 

Mevrouw prof. dr. S. 

Imhof 

 

Aangetreden  

1 november 2019 

Lid Commissie 

Kwaliteit & 

Veiligheid 

 Hoogleraar Oogheelkunde, UMC Utrecht (*). 

 Lid Leiderschapsteam Divisie Heelkundige 

Specialismen (DHS), UMC Utrecht (*). 

 Visitator Registratiecommissie Geneeskundig 

Specialisten (RGS) Instellingsvisitaties. 

 Voorzitter Werkgroep Wetenschap, NOG. 

 Voorzitter Bestuur FC Donders Stichting, Utrecht. 

 Lid Algemeen Bestuur Dr. F.P. Fischer-Stichting, 

Utrecht. 

 Lid Gezondheidsraad, Commissie Rijgeschiktheid, Den 

Haag, vanaf juni 2021 (*). 

Mevrouw dr. E.M.S.J. van 

Gennip 

 

Aangetreden  

15 mei 2020 

Voorzitter 

Auditcommissie 

 Directeur PALGA a.i., Houten, tot april 2021 (*). 

 Kwartiermaker voor ICU data, Nederlandse 

Vereniging voor Intensive Care (NVIC), Utrecht, vanaf 

april 2021 (*). 

 Lid Raad van Toezicht Albert Schweitzer Ziekenhuis, 

Dordrecht (*). 

 Lid Raad van Toezicht Jeugdtandzorg West, Den Haag 

(*). 

 Lid Programmacommissie Topspecialistische Zorg en 

Onderzoek, ZonMw, Den Haag. 

 Lid Denktank ICT en Innovatie, IKNL (Integraal 

Kankercentrum Nederland), Utrecht. 

 Voorzitter Platform Gezondheid & ICT, ECP Platform 

voor de InformatieSamenleving, Den Haag (*). 

 Lid Adviesraad startup “How about mom?”, Utrecht. 

 Lid Redactie ICT & Health, Ewijk. 

 Lid adviesraad masterprogramma Health Informatics, 

UvA, Amsterdam. 

De heer A.M. Koster MA 

RC 

 

Aangetreden  

1 juli 2020 

Lid 

Auditcommissie 

 Directeur Strategie & Innovatie, Amsterdam UMC 

(AMC/VUmc), Amsterdam (*). 

 Bestuurder VUmc Research BV, Amsterdam. 

De heer J. Ebels MSc 

 

Aangetreden 

1 juli 2020 

 

Voordracht Centrale 

Cliëntenraad 

Lid Commissie 

Kwaliteit & 

Veiligheid 

 Business Intelligence Consultant onderwijs en 

onderzoek, Erasmus Universiteit Rotterdam, 

Rotterdam, tot mei 2021 (*). 

 Interim-manager Business Intelligence, Erasmus 

Universiteit Rotterdam, Rotterdam, vanaf mei 2021 

(*). 

 




